
Zpravodaj Obvodního výboru KSČM Praha 2  
 číslo 1/2025 

 

Z Přemyslova facebookového deníčku 

Vpravdě neradostný půlrok máme za sebou, ačkoli jsme si na konci roku předešlého 

popřáli, aby byl ten letošní lepší. Žel nebyl. Fialova soldateska nám jej den po dni 

"zpříjemňovala," jak jen mohla. Dokumentuje to i následující půlroční rekapitulace 

týdenních Přemyslových smutných úsměvů v tištěné podobě, pokud jste je již 

nezaznamenali elektronicky na Facebooku okresního výboru. Tyto tištěné úsměvy jsou 

zvláště pak určené těm, kteří ještě s Facebookem "nekamarádí. " 

S pozdravem hezkého prožití léta a na shledanou u voleb! 

Chvála Fialy 

Většina televizních diváků unisono odsoudila 

Fialův televizní vánoční projev jako blábol, pokud ovšem 

rychle nepřepnula na jiný kanál. Nesouhlasím s touto 

většinou. Mne Fialovo vystoupení zaujalo. Zvláště, když 

ostatní sváteční televizní programy byly takříkajíc pod 

psa. Škoda jen, že Fialovo vystoupení nebylo vysíláno o 

pár dnů později, v posledních hodinách roku 2024. Jako 

silvestrovská estráda. Po hubených letech televizní 

zábavy by opravdu pobavila.  

Přemysl (zveřejněno 6. 1. 2025) 

Bavič z Hradu 

Nejedná se o šaška Rudolfa II. , ale o prezidenta Pavla. Dosud jsem ho měl za suchara, 

jemuž možná bylo, coby rozvědčíkovi socialistické republiky a posléze prezidentu republiky 

kapitalistické, zakázáno, asi z důvodů utajení, se smát. Vše teď odvolávám a prohlašuji: Pan 

prezident také ochutnal vtipnou kaši, když ji pánbůh rozdával. Posuďte, není to k smíchu, když 

letos v novoročním projevu uvedl, že „ekonomická situace našeho státu není tak špatná“? 

Přemysl (zveřejněno 13. 1. 2025) 
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Na obranu sedláků 

Tuhle jsem slyšel cestou do práce 

hlášku na konto Fialovy vlády: „Dopadla jak 

sedláci u Chlumce. “ Ve spojení s tím se mi 

vloudila na mysl vzpomínka na hodiny 

dějepisu, kterak v 18. století východočeští 

sedláci s cepy odvážně vystoupili u Chlumce 

i jinde proti panskému zotročování robotou. 

Není tato hláška, napadlo mě přitom, urážkou 

sedláků, srovnává-li je s Fialovou 

soldateskou, jež připomíná nenasytnou 

lačnost tehdejší panské vrchnosti? 

Přemysl (zveřejněno 20. 1. 2025) 

Ach, ta paměť národa 

Natolik nám ještě vládnoucí soukmenovci nevygumovali paměť, abychom zapomněli 

na nedávnou minulost. Třeba na běsnění tehdejší opozice v čele s ODS, z níž „vykvetla“ 

Fialova soldateska, když prezident Zeman navštěvoval kraje. Prezident Pavel, coby žáček, to 

nyní od něj opisuje a jezdí také po krajích. Fialova soldateska teď ale mlčí. Jako by měla dvojí 

metr. I tvář. Lze jí pak vůbec uvěřit alespoň nos mezi očima? Zvláště teď, před volbami? 

Přemysl (zveřejněno 27. 1. 2025) 

Knokautoval Orwella 

Jak známo, i u nás čtený britský spisovatel Orwell (1903-1950) byl nadán vizionářstvím 

v předvídání společenské budoucnosti, jež se pak většinou proměnila v realitu. Ale i toto 

vizionářství mělo a má své limity. Nedosáhlo až do takové „úspěšné“ budoucnosti, kterou se 

teď pyšní česká realita, o niž se významně zasloužil profesor Fiala, zatím náš premiér. Touto 

realitou uštědřil Orwellovi nečekaný direkt, jímž ho bezprecedentně knokautoval! 

Přemysl (zveřejněno 3. 2. 2025) 
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Listonošova prázdná brašna 

Není tomu tak dávno, co 

některá média zaskočila 

redaktora České televize, když 

na jejich otázku, co konkrétně 

udělala Fialova vláda pro naše 

občany dobrého, se zmohl 

pouze na: „Teď vám nic 

neřeknu, ale to neznamená, že 

nic není. “ Co si o tom má člověk 

myslet, když ani „vládní listonoš 

dobrých zpráv z prorežimní 

televizní služebny“ nezná 

odpověď; obrazně řečeno, má-li 

prázdnou brašnu? Snad ne 

proto, že zkrátka žádná taková odpověď neexistuje? 

Přemysl (zveřejněno 10. 2. 2025) 

Hurá do pravěku! 

Premiér Fiala se nyní veřejně holedbá, že zařídil, aby unikátní kosterní pozůstatky z 

muzea v etiopské Addis Abebě, staré více než tři milióny let, byly vystaveny také u nás v Praze. 

Že by názorná demonstrace volebního programu Fialovy soldatesky? S logem: Směle vpřed 

k pravěkým zítřkům? 

Přemysl (zveřejněno 17. 2. 2025) 

Hloupost nezná hranic 

Nedávným šlágrem se stala kauza senátorky Miroslavy Němcové. Týká se znevážení 

blokády Leningradu za 2. světové války. To mě vyprovokovalo, abych si opět přehrál 

Šostakoviče, jeho symfonii, Leningradskou. Nad ní jsem se snažil pochopit skladatele i 

Němcovou. U Šostakoviče bolest a hrdinství Leningraďanů. U Němcové hloupost posvěcenou 

jejím jménem; lhostejno, zakládá-li se kauza na pravdě, či je zpravodajskou hrou kohokoliv, 

třeba BISky.  

Přemysl (zveřejněno 24. 2. 2025) 
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Tenkrát asi chyběli ve škole 

Marie Terezie kdysi pronesla něco v tom smyslu, že špatná mírová smlouva je lepší 

než úspěšná válka. Ač jako 

potomek Přemyslovců jsem 

odpůrce monarchie, dávám 

jí za pravdu. Škoda, že 

máme ve vládě původem i 

dva učitele dějepisu. Žel, 

když se za jejich studií 

probírala Marie Terezie, asi 

chyběli. Kdyby ne, mohli by 

„oprášením“ její myšlenky 

přispět ke zlepšení naší 

ostudné reputace coby 

zarputilých válečníků.  

Přemysl 

(zveřejněno 3. 3. 2025) 

Kdo je mým nepřítelem? 

Když jsem začal takříkajíc bráti politický rozum na střední a vysoké škole v 

devadesátkách a později, tak mým nepřítelem, i pod vlivem České televize, to byly: Rusko, 

Čína, Bělorusko (o KLDR, tedy o Korejské lidově demokratické republice, ani nemluvě). Pak 

přišly postupně na přetřes: namátkou Írán, Sýrie, Palestina, Srbsko, Maďarsko. A teď, zdá se, 

dokonce i Spojené státy. Kdo k nim asi přibude další? Ach, my Čechové, zdatní to rekové… 

Přemysl (zveřejněno 10. 3. 2025) 

Namastíme si kapsy na zbrojení? 

Až mě zamrazilo v zádech, když jsem slyšel od premiéra Fialy, že každá investovaná 

koruna do zbrojení nám přinese tři koruny do vlastní kapsy. Bezděky jsem si totiž vybavil dějiny 

hitlerovského Německa. Východiskem z krize a bídy zde byl i růst zbrojního průmyslu. 

Připomínat, co to však následně přineslo za „blahobyt“ světu včetně nás, by bylo nošením dříví 
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do lesa. Alespoň pro vnímavého českého občana, kterého letos na podzim čekají parlamentní 

volby.  

Přemysl (zveřejněno 17. 3. 2025) 

Aplaus 

„Zajímalo by mě,“ 

nechal se slyšet jeden ze 

štamgastů v naší hospůdce, 

„proč se ministryně obrany 

Černochová tuhle pletla na 

zasedání zastupitelstva 

Prahy 2 do školství?“ Od pípy 

mu pohotově odpověděl 

výčepní: „Má na to jako 

zastupitelka u nás na dvojce 

právo. A navíc jako ministryně 

přes armádu myslí na 

budoucnost… Dnes dobrý 

žáček, zítra vojáček!“ Následoval aplaus, který by výčepnímu mohl závidět i silvestrovský bavič 

v České televizi.  

Přemysl (zveřejněno 24. 3. 2025) 

Nechť se historikové chytnou za nos! 

„Zametla“ s nimi brněnská profesorka ekonomie, působící v unijně evropském 

veřejném prostoru. Odhalila totiž „super historickou pravdu“: V roce 1945 nás osvobodili 

Američané… Proslýchá se, že prý na základě toho budou nově identifikovány i dobové snímky 

vojáků na tancích z osvobozené Prahy. Ve skutečnosti se totiž jedná o vojáky americké, 

převlečené, po tajné dohodě Roosevelta se Stalinem, do uniforem tehdejší sovětské armády.  

Přemysl (zveřejněno 31. 3. 2025) 
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Jasnozřivost pana premiéra 

Babiš „pomáhá Putinovi, je to velmi jasné,“ prohlásil ve světovém prestižním listu 

Financial Times premiér Fiala. V zasvěcených kruzích se prý tvrdí, že Fiala má asi věštecké 

schopnosti, které uplatnil v lógru z kávy, poskytnuté mu redakcí listu k občerstvení… Co ho 

ale k proroctví ponouká? Že by mu, jako vystudovanému učiteli dějepisu, byla vzorem kněžna 

Libuše, o jejímž věštectví se učí děti na počátku dějepravy? 

Přemysl (zveřejněno 7. 4. 2025) 

Křidélko za hlas? 

„Teď je čas stát na správné 

straně,“ hlásá předvolební plakát Fialovy 

koalice Spolu. Avšak která je ta správná 

strana? Možná ji ukazuje řetězec 

prodejen KFC. „Tady jste na správné 

straně,“ láká zákazníky české kotliny 

slogan tohoto řetězce s občerstvením se 

smaženými kuřecími křidélky. Snad se 

nedal tento řetězec do předvolebního 

holportu s koalicí Spolu a nesponzoruje 

ji? Že by hlas voliče měl cenu smaženého křidélka? 

Přemysl (zveřejněno 14. 4. 2025) 

Baron Prášil v sukni 

Trumpovi se „my ekonomové smějeme,“ prohlásila europoslankyně Nerudová. Protože 

nejsem Trumpovým příznivcem, z jejího prohlášení bych se i těšil, kdyby je ale pronesla 

opravdová ekonomka. A nikoliv dáma, která si ve svých vyjádřeních, vzpomeneme-li alespoň 

její elementární mezery z historie osvobození Československa v roce 1945, v ničem nezadá 

s legendárním baronem Prášilem.  

Přemysl (zveřejněno 21. 4. 2025) 
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Dobrovolník 

„Věřím, že v případě, že dojde-

li k nejhoršímu, pak budeme ochotni 

vzít zbraň do ruky…,“ pronesl mj. 

český prezident, generál, parašutista, 

vyškolený záškodník v týlu nepřítele, 

motorkář Petr Pavel. Jeho slova 

magicky zapůsobila. Podle našich 

mainstreamových médií hlásí se již 

první dobrovolníci. Mezi nimi je prý i 

jistý Josef Švejk z Nového Města 

pražského… Nechť ho šlechtí 

hrdinství na bojovém poli cti a slávy! 

Přemysl (zveřejněno 28. 4. 2025) 

Nepustil papeže do svého srdce 

„Papež dokázal… otevírat lidem srdce…,“ nechal se slyšet hned po pohřbu papeže 

Františka premiér Fiala, který se smutečního obřadu zúčastnil. Škoda, pane Fialo, že se 

papeži nepodařilo otevřít i vaše srdce. Stále zběsile tluče v rytmu válečných bubnů. Místo aby 

pokojně tepalo v rytmu míru, lásky a porozumění. K tomu vás papež František nejednou 

vyzval. Leč marně. Odmítl jste ho vpustit do svého srdce! 

Přemysl (zveřejněno 5. 5. 2025) 

Plíživý výhonek fašismu? 

Vyrazilo mi to dech. Když provládní média bez komentáře oznámila, že někteří historici, 

novináři a politici požadují k Benešově soše v Praze umístit pranýřující desku. Za to, že přijal 

demisi ministrů v únoru 1948, kteří prokaučovali duel s Gottwaldem a napomohli tak k 

vytvoření vlády v čele s KSČ. Že by požadovaná deska byla plíživým výhonkem toho, co 

ukázal ve filmu Obyčejný fašismus světoznámý režisér Romm? 

Přemysl (zveřejněno 12. 5. 2025) 
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Nevítaná návštěva? 

Duch pana prezidenta T. G. Masaryka z jeho milovaných Lán údajně na pár dnů zmizel. 

Prý nechal na zámku vzkaz, že nikoli s každým je ochoten pobývat pod jednou střechou. 

Povídá se, že mu podal pomocnou ruku duch spisovatele Karla Čapka a přechodně mu poskytl 

azyl v pražské vinohradské vile, kde sídlí. Jakápak asi návštěva přinutila ducha pana 

prezidenta k dočasné emigraci z Lán v prvních májových dnech? 

Přemysl (zveřejněno 19. 5. 2025) 

„Nedoslýchavost“ pana prezidenta? 

„Vážím si úsilí Svatého stolce o ochranu a posilování lidské důstojnosti a mezinárodní 

solidarity a spravedlnosti. “ Jak dojemná jsou médii zveřejněná slova prezidenta Pavla, jimiž 

obratem přivítal nového papeže Lva XIV. Člověk by jim rád věřil. Neskrývají však v sobě špetku 

farizejství? V tom, jak Pavel „přeslechl“ důraznou větu, kterou Lev XIV. z Vatikánu poprvé 

pozdravil věřící i nevěřící celého světa: „Ať vás všechny provází mír!“ 

Přemysl (zveřejněno 26. 5. 2025) 

Poděkování panu prezidentovi 

Za to, že podepsal poslanecký 

návrh na zvýšení televizních poplatků. 

Dovolím si nesouhlasit s protesty většiny 

diváků, nespokojených s tímto podpisem. 

Česká televize přece potřebuje víc peněz, 

aby nám mohla zpříjemnit večery u 

obrazovky také novými příběhy, v nichž 

vítězství je vykoupeno harašením zbraní, 

krví a mrtvolami nepřátel. A kdo jiný by 

měl mít pro to větší pochopení, než náš 

pan prezident, voják tělem i duší! 

Přemysl (zveřejněno 2. 6. 2025) 
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Zmýlená neplatí? 

Nedávno jsem (dokonce v České televizi) sledoval pořad o prvopočátcích nacismu v 

Německu. Šel mně z něj mráz po zádech. I tak jej doporučuji ke zhlédnutí. Nikoli ale proto, že 

by mohl připomínat iniciativu poslance Bendy z ODS a jeho kumpánů v parlamentu, týkající 

se zákazu nerežimních idejí, hlavně však komunistických. Pokud by přesto připomínal, pak se 

jedná o podobnost čistě náhodnou. Nebo se mýlím, pane Bendo? 

Přemysl (zveřejněno 9. 6. 2025) 

Šoufl od žaludku 

Vítěz píše dějiny. Snad to vyřkl Napoleon. Jestli ano, pak se trefil do černého. Samotné 

dějiny to potvrzují. Včetně hrubek, které vítězové při psaní zarputile opakují. A k tomu ještě 

vrší chyby nové. Jak se o nich mezi kmány, z opatrnosti před informátory, šeptá: Nejenže jsou 

páni tam nahoře nenažraní, ale navíc ještě přitom mlaskají, až se z toho jednomu dělá šoufl 

od žaludku… Jak si od toho pomoci, když soda nezabírá? 

Přemysl (zveřejněno 16. 6. 2025) 

Zdroj obrázků: Internet 


